
M Ě S T O   J I L E M N I C E 
 

 

KULATÝ STŮL na téma „Regenerace a revitalizace Masarykova 

náměstí v Jilemnici - plánování mobiliáře“ a " Regenerace panelového 

sídliště  Spořilov - VIII. etapa 2009 
 

30. října 2008 proběhl v zasedací místnosti MěÚ v Jilemnici kulatý stůl na téma 

„Regenerace a revitalizace Masarykova náměstí v Jilemnici - výběr mobiliáře" a 

"Regenerace panelového sídliště Spořilov - VII. etapa 2009" 

 

Na tomto kulatém stole se řešila dvě témata, větší zájem občanů vzbudilo téma regenerace 

panelového sídliště, jelikož se více dotýká jejich konkrétních zájmů. Sezení se zúčastnilo 9 

občanů. 

 

A) Regenerace a revitalizace Masarykova náměstí - plánování mobiliáře 

Na léta 2009 - 2010  je plánovaná celková rekonstrukce a úprava Masarykova náměstí v 

Jilemnici, spočívající v úpravě parkovacích míst, výměně dlažby, výsadbě erbovního stromu a 

obměně městského mobiliáře  (lavičky, odpadkové koše, veřejné osvětlení, nádoby na mobilní 

zeleň). A právě do výběru nového městského mobiliáře mohou zasahovat občané. 

Masarykovo náměstí v Jilemnici je městskou památkovou zónou, proto mobiliář musel být 

konzultován s dotčeným orgánem státní správy na úseku památkové péče. Z těchto jednání 

vyšly tři skupiny mobiliáře podle typu, které byly ve studii předloženy, a občané mohou 

vybrat skupinu, která je zaujala.  

Kromě tohoto kulatého stolu budou ještě jednotlivé návrhy vystaveny v místní Informačním 

středisku a občané budou moci rozhodovat i tam. 

Na jednání kulatého stolu se občané přiklonili k variantě č.1. 

B) Regenerace panelového sídliště Spořilov VIII. etapa 2009 

Tento bod jednání vzbudil u občanů větší zájem. Jedná se o další etapu sídliště Spořilov. 

Město už několik let postupně z dotačních titulů tuto část města regeneruje. VIII. etapa úprav 

je zaměřena na vytvoření nových parkovacích míst v ulicích Ambrožova a J. Weisse a v 

pokračování obnovy dětských hřišť a řešení krytých stání na kontejnery. 

 

Dnešní situace ukazuje, že parkovacích míst na sídlišti je nedostatek, se vzrůstajícím počtem 

aut se dnes parkuje všude tam, kde to je jen trochu možné, včetně chodníků. 

Záměr řeší vybudování cca 15 nových při řešení  nových  kolmých parkovacích míst místo 

podélný míst. Tím se ovšem jednak ubere část chodníků v těchto ulicích a bude třeba 

odkoupit od SBD a dalších vlastníků minimálně 1,5 m široký pruh na severní straně od 

vchodů čp.1214 - 1217.   Nově jsou  navržena  parkování i tam, kde je doposud klidná zóna, 

trávníky a staré dětské hřiště (jižní strana  vchodů čp.1214 - 1217).  A to je, co se některým 

občanům nelíbí, že "budou mít parkování pod oknem". 

 

 

 

 



Řešily se zejména tyto oblasti: 

- vybudování parkovacích míst na jižní straně  - pouze vymezené stání pro obyvatele 

domů čp.1214 - 1217  (uvažovat o elektronické závoře), aby se tato komunikace 

nestala objízdnou a frekventovanou  

 

Závěr z jednání: 

- na základě požadavků z diskuze bude upravena studie a projekt ve smyslu vznesených 

připomínek, město zahájí jednání s SBD a vlastníky o možnosti odkoupení 

pozemků…. 

 

Přítomní se shodli, že rozšíření parkovacích kapacit je v této hustě osídlené části města 

nezbytné a pokud bude možné zpracovat projekt s výše dohodnutými podmínkami, nemají 

proti tomu námitek. 

 

Město zajistí přípravné práce a na akci bude žádat v roce 2009 dotaci od Ministerstva pro 

místní rozvoj z programu Regenerace panelových sídlišť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Jilemnici: listopad 2008 

Zapsali: Ing. Martin Šnorbert, Ing. Dagmar Stolínová  


